
 

Protokół z 

Sesja: Sesja Rady Gminy Leoncin nr XXI 

 
Przewodniczący Arkadiusz Kiełbasiński otworzył obrady i przywitał zebranych. 

Zweryfikowano kworum. Szczegóły zawarte zostały na poniższej liście obecności: 

Lp. Imię i nazwisko Obecny Historia weryfikacji kworum 

1 Edyta Bartkowska TAK  29.01.2020 10:10 Obecny 

 29.01.2020 10:58 Obecny 

2 Iwona Zagórska TAK  29.01.2020 10:10 Obecny 

 29.01.2020 10:58 Obecny 

3 Grzegorz Flejszman TAK  29.01.2020 10:10 Obecny 

 29.01.2020 10:58 Obecny 

4 Arkadiusz Komuda TAK  29.01.2020 10:10 Obecny 

 29.01.2020 10:58 Obecny 

5 Wiesława Roszczyk TAK  29.01.2020 10:10 Obecny 

 29.01.2020 10:58 Obecny 

6 Małgorzata Pelczarska TAK  29.01.2020 10:10 Obecny 

 29.01.2020 10:58 Obecny 

7 Andrzej Kalisz TAK  29.01.2020 10:10 Obecny 

 29.01.2020 10:58 Obecny 

8 Marek Dominiak TAK  29.01.2020 10:10 Obecny 

 29.01.2020 10:58 Nieobecny 

9 Marek Rzeźnik NIE  29.01.2020 10:10 Nieobecny 

 29.01.2020 10:58 Nieobecny 

10 Bogdan Mosakowski TAK  29.01.2020 10:10 Obecny 

 29.01.2020 10:58 Obecny 

11 Arkadiusz Kiełbasiński TAK  29.01.2020 10:10 Obecny 

 29.01.2020 10:58 Obecny 

12 Antoni Gruszka TAK  29.01.2020 10:10 Obecny 



 29.01.2020 10:58 Obecny 

13 Dorota Stępniewska TAK  29.01.2020 10:10 Obecny 

 29.01.2020 10:58 Obecny 

14 Bogdan Jaczyński NIE  29.01.2020 10:10 Nieobecny 

 29.01.2020 10:58 Nieobecny 

15 Ewa Gruszka TAK  29.01.2020 10:10 Obecny 

 29.01.2020 10:58 Obecny 

 

Planowany porządek posiedzenia 

 
Planowany porządek obrad przedstawiał się następująco: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku dziennego obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z XVIII-zwyczajnej, XIX- nadzwyczajnej i XX- nadzwyczajnej sesji Rady Gminy.  

4. Informacja z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

5. Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Leoncin na 2020 rok  

6. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Leoncin na lata 2020-2029 

7. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały  Nr II/8/02 Rady Gminy Leoncin z dnia 4 grudnia 2002 roku  
w sprawie podatku od posiadania psów 

8. Uchwała w sprawie: ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla 
Przewodniczącego Rady i radnych Rady Gminy Leoncin. 

9. Uchwała w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Powstańców Styczniowych w 
Górkach. 

10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę Leoncin darowizny nieruchomości 

11. Informacja Radnej Powiatu o działaniach podejmowanych przez Radę Powiatu. 

12. Interpelacje i zapytania. 

13. Wolne głosy i wnioski.  

14. Sprawy organizacyjne i bieżące. 

15. Zakończenie obrad.  

Przebieg spotkania 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
2. Przyjęcie porządku dziennego obrad. 



 
Głosowania:  
Głosowanie w sprawie: Przyjęcie porządku dziennego obrad 

Typ głosowania:  Data głosowania: 29.01.2020 10:11 

Informacja o kworum: 50% Miejsce: Świetlica wiejska 

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Edyta Bartkowska Za 29.01.2020 10:11 

2 Iwona Zagórska Za 29.01.2020 10:13 

3 Grzegorz Flejszman Za 29.01.2020 10:12 

4 Arkadiusz Komuda Za 29.01.2020 10:11 

5 Wiesława Roszczyk Za 29.01.2020 10:12 

6 Małgorzata Pelczarska Za 29.01.2020 10:11 

7 Andrzej Kalisz Za 29.01.2020 10:11 

8 Marek Dominiak Za 29.01.2020 10:11 

9 Marek Rzeźnik Nieobecny ------------ 

10 Bogdan Mosakowski Za 29.01.2020 10:12 

11 Arkadiusz Kiełbasiński Za 29.01.2020 10:13 

12 Antoni Gruszka Za 29.01.2020 10:12 

13 Dorota Stępniewska Za 29.01.2020 10:13 

14 Bogdan Jaczyński Nieobecny ------------ 

15 Ewa Gruszka Za 29.01.2020 10:11 

 
3. Przyjęcie protokołów z XVIII-zwyczajnej, XIX- nadzwyczajnej i XX- 
nadzwyczajnej sesji Rady Gminy.  
Głosowania:  
Głosowanie w sprawie: Przyjęcie protokołów z XVIII-zwyczajnej, XIX- nadzwyczajnej i XX- 
nadzwyczajnej sesji Rady Gminy.   

Typ głosowania:  Data głosowania: 29.01.2020 10:14 

Informacja o kworum: 50% Miejsce: Świetlica wiejska 



Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Edyta Bartkowska Za 29.01.2020 10:14 

2 Iwona Zagórska Za 29.01.2020 10:15 

3 Grzegorz Flejszman Za 29.01.2020 10:15 

4 Arkadiusz Komuda Za 29.01.2020 10:14 

5 Wiesława Roszczyk Za 29.01.2020 10:14 

6 Małgorzata Pelczarska Za 29.01.2020 10:14 

7 Andrzej Kalisz Za 29.01.2020 10:14 

8 Marek Dominiak Za 29.01.2020 10:14 

9 Marek Rzeźnik Nieobecny ------------ 

10 Bogdan Mosakowski Za 29.01.2020 10:16 

11 Arkadiusz Kiełbasiński Za 29.01.2020 10:15 

    

12 Antoni Gruszka Za 29.01.2020 10:16 

13 Dorota Stępniewska Za 29.01.2020 10:15 

14 Bogdan Jaczyński Nieobecny ------------ 

15 Ewa Gruszka Za 29.01.2020 10:14 

 
4. Informacja z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.  
 Wójt Pan Adam Mirosław Krawczak przedstawił sprawozdanie z wykonanych zadań w czasie 
międzysesyjnym.  Zostały złożone wnioski do Fogru na remont drogi  odcinka drogi na pograniczu 
Stanisławowa i Głuska jest to bardzo zniszczony kawałek i to jest jedyna możliwość kiedy możemy 
składać na dofinansowanie, ponieważ według rozporządzenia można tylko na drogi które są własnością 
gminy.  W naszej gminie jest bardzo dużo dróg, których jesteśmy tylko posiadaczem samoistnym 
będziemy musieli znaleźć pieniądze żeby regulować te sprawy własnościowe. Złożyliśmy o 
dofinansowanie do LGD gdzie byłoby spotkanie kultur polsko żydowsko-olenderskie oraz form 
edukacyjnych w szkole. Rozliczyliśmy efekt ekologiczny z budowy kanalizacji w Teofilach.  Projekt wodno-
kanalizacyjny mamy wszystkie mapy do celów projektowych uaktualnione. Pozostaje kwestia badań 
ekologicznych w Grochalach bo w Seceminie są już zrobione.  Są już wszystkie pomiary za chwilę będzie 
mapa do celów projektowych na złączce od starego kościoła do nowego kościoła. Byliśmy na spotkaniu 
z wice kuratorem w sprawie przyszłości szkoły w Górkach ewentualnie kwestie którą mamy dzisiaj do 
zdjęcia a dokładnie nam chodziło o pogląd kuratorium w którą stronę mamy iść czy zostawiamy klasy 1-



3 i robimy filie czy likwidujemy. Po przeliczeniu uczniów, które by zostały w klasach 1-3 wice kurator się 
zgodził, że nie ma sensu tworzenia filii dla ośmiu osób również odbyło się spotkanie z  rodzicami dzieci 
uczęszczających do tej szkoły. Rodzice zadawali pytania w sprawie dowozu dzieci czy występowała 
narkomania w tych szkołach.  Zgodziliśmy się na to żeby rodzice mieli możliwość wyboru do której szkoły 
dzieci pójdą czy do szkoły w Głusku czy do Leoncina takie spotkanie czyli przyjazd rodziców do szkół 
odbędzie się po feriach czyli 27 lutego będą w szkole w Głusku i w Leoncinie.  Rozmawialiśmy o kwestii 
finansowej, że mieszkańcy chcieliby przekazać w ramach rekompensaty jakieś oszczędności na  
współfinansowanie z powiatem drogi do Górek. Powiat dokładnie wicestarosta i starosta powiatu.  Mieli 
byśmy podpisane umowy na współfinansowanie z powiatem 50/50 remontu drogi prowadzącej do 
Górek.  Był poruszany problem bezpieczeństwa dzieci w autobusach i to mamy zapewnione była 
poruszana kwestia pracowniku i po rozmowach z dyrektorami. Przy obecnej sytuacji dyrektorzy nie 
powiedzieli o kwestii zatrudnienia pracowników tych którzy  mają pełne etaty. W szkole w górkach w 
2021 roku byśmy mieli możliwość pozyskania  środków żeby zagospodarować część na coś co byłoby dla 
mieszkańców.  Na pozyskiwanie jakikolwiek środków to są na kluby seniora i to nie tak że to będzie tylko 
miało to zastosowanie to jest tylko nazewnictwo żeby pozyskać środki chciałbym to wszystkim wyjaśnić. 
Seniorzy to tylko dlatego, że na to jest możliwość pozyskania dofinansowania. Spotkanie z rodzicami w 
tym roku przebiegło w spokojnej atmosferze i myślę, że wszyscy rozumieją to że działamy w imię dobra 
tych dzieci. Tym bardziej, że do pozostałych zajęć takich jak sportowych na hali czy na Orliku wiem, że to 
się również jak każda rzecz są plusy i minusy dla mnie od dwóch lat jak stwierdziłem że nie ma dla tej 
szkoły żadnego ratunku najważniejszą dla nas kwestią będzie utrzymanie tego budynku żebyśmy nie 
spotkali się jak ja już nie będę wójtem państwo nie będziecie radnymi                 i przejeżdżając koło tego 
budynku tak jak przy szkole w Nowinach mimo że pieniądze  wpływają. Następny problem w naszej 
gminie to jest transport publiczny. Ostatnio PKS zawiesił wiele kursów nie dotyczy to tej trasy Nowiny 
Warszawa zawieszono kursy w Górkach i zawieszono kursy Zakroczym-Warszawa, które były przez część 
naszych mieszkańców traktowane jako przesiadkowe. Pisaliśmy pisma do PKS-u byliśmy razem z wójtem 
z Czosnowa na spotkaniu z dyrekcją i w tej chwili pozostała kwestia otwarta. Nie mamy możliwości 
złożenia wniosków ze względów formalnych  i dofinansowania kursów PKS-u, ponieważ ustawodawca 
mówi że musiałyby być one zawieszone nie istnieć to są dla nowo otwartych  kursów a po drugie 
transport ten musi być ograniczony nie może być transportem miejskim w związku z tym  zmienialiśmy 
nazwy. Nazywają się teraz Nowiny-Kazuń nie Nowiny- Warszawa, ponieważ od miast nie możemy 
wjechać. To jest jakiś błąd ustawowy który powinien być rozstrzygnięty bo jaki ma sens organizacja 
pomiędzy dwoma wsiami transportu publicznego to ludzie mają dojechać do miasta a nie na środku 
granicy ten transport ma się kończyć. Zobaczymy co odpowie wojewoda bo tutaj PKS czy dyrekcja 
Polonusa miała rozmawiać z Wojewodą możliwe by było żebyśmy do finansowali bo jeśli tak to byśmy 
się zgodzili te 50 gr dopłacać byśmy mogli przystać. Zobaczymy jaką Polonus dostanie odpowiedź od 
wojewody. Problemem co do Górek i tych miejscowości jest taki że firma którą mamy teraz podpisaną 
umowę chcę zerwać ją ponieważ jest to nieopłacalne muszą dokładać w tym momencie do grudnia 
jeździły trzy transporty do przynajmniej do Dąbrowy Polonus komunikacja z Czosnowa i nasza 
komunikacja.  Przedstawimy państwu mapę poglądowa na następną sesję jest podpisana umowa pod 
patronatem marszałka Województwa Mazowieckiego na budowę wokół Puszczy Kampinoskiej i w 
Puszczy Kampinoskiej  ścieżek rowerowych i na pozyskiwanie środków. Propozycję którą ustaliliśmy z 
firmą która uzyskała pozwolenie i koncepcję na ewentualnie przygotowanie później materiałów. 
Wyglądałoby to tak  oczywiście mówię o własnościach naszych nie mówię o tych miejscach gdzie  
powstawały w granicach Parku Narodowego. Ścieżka która wyjeżdżałaby od Małych Cybuli przez Rybitew 
do Grochal drogą tą co nazywamy ją Schetynówką do wału wiślanego wzdłuż wału w całości do Secemina 
byśmy mieli szansę na budowę w tej części która jeszcze nie jest. Ścieżka wydzielona byłaby od starego 
kościoła w Seceminie do Piasków Królewskich i tam już w lesie do drogi Wilków -Wilków i drogą Wilków- 
Wilków do Górek i dalej do Kampinosu i trzecia wersja dalej połączenie od strony Wilkowa do tej drogi 
Dąbrowa Górki oczywiście połączona z tej strony z gmina Czosnów a z drugiej strony z gminą Brochów  
mam to tylko w wersji papierowej ale jak dostanę w wersji elektronicznej to na najbliższej sesję państwo 



pokaże. Rozmawialiśmy o zainteresowaniu firm budujących  fotowoltaikę odsunęliśmy się w tych 
rozmowach że prawo dopuszcza tylko na tych terenach gdzie nie ma planu przestrzennego 
zagospodarowania niestety gdzie jest plan zagospodarowania trzeba by było go zmienić robić zapis o 
dopuszczeniu na terenach rolnych fotowoltaiki lub na terenach usługowo przemysłowych jest to 
oczywiście dopuszczalne bez zmiany planów.  Wokół Warszawy jesteśmy najbardziej łakomym kąskiem 
dla firm budujących fotowoltaikę      z racji małego zabudowania.      
 Radna Pani Dorota Stępniewska poruszyła temat o wjazdach do Nowego Dworu. Ja rozumiem, 
że Górki mając trzech ale my mamy tutaj w Leoncinie jednego przewoźnika czy ta pani też bym 
zrezygnowała z naszego transportu. Trwają rozmowy ale wiem od niej, że taka ewentualność istnieje nie 
ulega wątpliwości ale jest drugi przewoźnik który mówi że jeśli byśmy podpisali z nim umowę to będzie 
to weźmie wszystko i będzie jeździł ale nie tamtą część za tą kwotę.      
 Radna Pani Iwona Zagórska zaznaczyła, że te autobusy jeżdżą nie według kursu oznaczonego, 
omijają pewne trasy.           
 Pan Wójt wyjaśnił, że mieszkańcy powinni od razu zgłaszać takie problemy a nie dopiero po 
miesiącu czy po iluś dniach.          
 Radny Pan Andrzej Kalisz dopytał o kwestie z tej ścieżki rowerowej czy wiadomo na którym 
terenie to będzie nad Wisłą.         
 Pan Wójt wyjaśnił, że to będzie na tym ciągu drogi którą mamy ale będziemy zyskiwać drogi 
których trzeba wybudować. Dzięki tej ścieżce zależy to marszałkowi więc miejmy nadzieję że otrzymamy 
20% dofinansowania gminy resztę ze środków unijnych. 

Przerwa 

Po przerwie 
 
5. Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Leoncin na 2020 rok  

Pan Arkadiusz kiełbaski przeszliśmy do punktu 5 uchwała w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej Gminy Leoncin na 2020 rok była omawiana na komisjach mamy ją przed sobą nie 
ma potrzeby dyskutować przechodzimy do głosowania.  
Głosowania:  
Głosowanie w sprawie: Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Leoncin na 2020 rok  

Typ głosowania:  Data głosowania: 29.01.2020 10:58 

Informacja o kworum: 50% Miejsce: Świetlica wiejska 

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 12 

Zagłosowało: 12 Przeciw: 0 

Nieobecni: 15 Wstrzymało się: -12 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Edyta Bartkowska Za 29.01.2020 10:58 

2 Iwona Zagórska Za 29.01.2020 10:59 

3 Grzegorz Flejszman Za 29.01.2020 10:58 



4 Arkadiusz Komuda Za 29.01.2020 10:58 

5 Wiesława Roszczyk Za 29.01.2020 10:58 

6 Małgorzata Pelczarska Za 29.01.2020 10:58 

7 Andrzej Kalisz Za 29.01.2020 10:58 

8 Marek Dominiak Nieobecny ------------ 

9 Marek Rzeźnik Nieobecny ------------ 

10 Bogdan Mosakowski Za 29.01.2020 10:59 

11 Arkadiusz Kiełbasiński Za 29.01.2020 10:58 

12 Antoni Gruszka Za 29.01.2020 10:59 

13 Dorota Stępniewska Za 29.01.2020 10:59 

14 Bogdan Jaczyński Nieobecny ------------ 

15 Ewa Gruszka Za 29.01.2020 10:58 

6. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Leoncin 
na lata 2020-2029 
Głosowanie 
Głosowanie w sprawie: Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Leoncin 
na lata 2020-2029 

Typ głosowania:  Data głosowania: 29.01.2020 10:59 

Informacja o kworum: 50% Miejsce: Świetlica wiejska 

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 12 

Zagłosowało: 12 Przeciw: 0 

Nieobecni: 15 Wstrzymało się: -12 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Edyta Bartkowska Za 29.01.2020 10:59 

2 Iwona Zagórska Za 29.01.2020 11:00 

3 Grzegorz Flejszman Za 29.01.2020 11:00 

4 Arkadiusz Komuda Za 29.01.2020 11:00 

5 Wiesława Roszczyk Za 29.01.2020 11:00 

6 Małgorzata Pelczarska Za 29.01.2020 11:00 

7 Andrzej Kalisz Za 29.01.2020 10:59 

8 Marek Dominiak Nieobecny ------------ 



9 Marek Rzeźnik Nieobecny ------------ 

10 Bogdan Mosakowski Za 29.01.2020 11:00 

11 Arkadiusz Kiełbasiński Za 29.01.2020 11:00 

12 Antoni Gruszka Za 29.01.2020 11:00 

13 Dorota Stępniewska Za 29.01.2020 11:00 

14 Bogdan Jaczyński Nieobecny ------------ 

15 Ewa Gruszka Za 29.01.2020 10:59 

 
7. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały  Nr II/8/02 Rady Gminy Leoncin z dnia 4 
grudnia 2002 roku  w sprawie podatku od posiadania psów. 

Pan Wójt poinformował, że jest to uchwała która była podjęta w 2002 roku nigdy do tej pory 
nie stosowana. Rio w czasie kontroli nam to wytknął, ponieważ albo jeśli jest uchwalana to albo ją 
stosujemy albo ją wycofujemy w związku z tym ją uchylamy rozbieżności prawne były takie że  prawo 
w 2007 roku się zmieniało i na wniosek Rio uchylamy tą chwałę. Jeśli będzie taka wola to na podstawie 
nowych przepisów możemy podjąć taką. 

Głosowania:  
Głosowanie w sprawie: Uchwała w sprawie uchylenia uchwały  Nr II/8/02 Rady Gminy Leoncin z dnia 
4 grudnia 2002 roku  w sprawie podatku od posiadania psów 

Typ głosowania:  Data głosowania: 29.01.2020 11:02 

Informacja o kworum: 50% Miejsce: Świetlica wiejska 

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 12 

Zagłosowało: 12 Przeciw: 0 

Nieobecni: 15 Wstrzymało się: -12 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Edyta Bartkowska Za 29.01.2020 11:02 

2 Iwona Zagórska Za 29.01.2020 11:02 

3 Grzegorz Flejszman Za 29.01.2020 11:02 

4 Arkadiusz Komuda Za 29.01.2020 11:02 

5 Wiesława Roszczyk Za 29.01.2020 11:02 

6 Małgorzata Pelczarska Za 29.01.2020 11:02 

7 Andrzej Kalisz Za 29.01.2020 11:02 

8 Marek Dominiak Nieobecny ------------ 



9 Marek Rzeźnik Nieobecny ------------ 

10 Bogdan Mosakowski Za 29.01.2020 11:02 

11 Arkadiusz Kiełbasiński Za 29.01.2020 11:02 

12 Antoni Gruszka Za 29.01.2020 11:03 

13 Dorota Stępniewska Za 29.01.2020 11:02 

14 Bogdan Jaczyński Nieobecny ------------ 

15 Ewa Gruszka Za 29.01.2020 11:02 

8. Uchwała w sprawie: ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży 
służbowych dla Przewodniczącego Rady i radnych Rady Gminy Leoncin.  
 Pan Wójt wyjaśnił że musi być podjęta, ponieważ poprzednia została uchylona wyrokiem Sądu 
natomiast chciałbym powiedzieć państwu Sołtysom o uchwale w sprawie diet sołtysów która mówiła o 
zryczałtowanych płatnościach dla sołtysów. Na najbliższą sesję przygotujemy uchwałę ale ona też 
będzie musiała być zależna od obecności państwa Sołtysów na sesji nie możemy ze względów 
prawnych zrobić tak jak zrobiliśmy czyli zryczałtowany zapis. 

Głosowania:  
Głosowanie w sprawie: Uchwała w sprawie: ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży 
służbowych dla Przewodniczącego Rady i radnych Rady Gminy Leoncin. 

Typ głosowania:  Data głosowania: 29.01.2020 11:05 

Informacja o kworum: 50% Miejsce: Świetlica wiejska 

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 12 

Zagłosowało: 12 Przeciw: 0 

Nieobecni: 15 Wstrzymało się: -12 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Edyta Bartkowska Za 29.01.2020 11:05 

2 Iwona Zagórska Za 29.01.2020 11:05 

3 Grzegorz Flejszman Za 29.01.2020 11:06 

4 Arkadiusz Komuda Za 29.01.2020 11:05 

5 Wiesława Roszczyk Za 29.01.2020 11:05 

6 Małgorzata Pelczarska Za 29.01.2020 11:05 

7 Andrzej Kalisz Za 29.01.2020 11:05 

8 Marek Dominiak Nieobecny ------------ 

9 Marek Rzeźnik Nieobecny ------------ 



10 Bogdan Mosakowski Za 29.01.2020 11:06 

11 Arkadiusz Kiełbasiński Za 29.01.2020 11:05 

12 Antoni Gruszka Za 29.01.2020 11:06 

13 Dorota Stępniewska Za 29.01.2020 11:05 

14 Bogdan Jaczyński Nieobecny ------------ 

15 Ewa Gruszka Za 29.01.2020 11:05 

 
9. Uchwała w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Powstańców 
Styczniowych w Górkach.        
 Radna pani Małgorzata Pelczarska zabrała głos w sprawie likwidacji szkoły. Podkreśliła, że z racji 
wykonywanego zawodu powinna zabrać głos.  W tej sprawie ciągle chciałam materiały ale nic nie 
dostałam. Dziś Pan Wójt przedstawia uzasadnienie do uchwały gdzie jest porównywana szkoła                       
w Leoncinie i szkoła w Górkach jest to bardzo dobre porównanie dla organów zewnętrznych jeśli chce 
się mocno umotywować likwidację szkoły wymyśla się wszystko po to żeby przyniosło oczekiwany 
skutek.  W arkuszu organizacyjnym są tam umieszczone niepotrzebne kwestie jak  płatne dodatkowe 
zajęcia pozalekcyjne prowadzone  przez firmę zewnętrzną.  To wstyd że Pan Wójt podpiera się jako 
atrakcje w szkole w Leoncinie płatnymi dodatkowymi zajęciami organizowanymi przez firmy zewnętrzne. 
Zaskoczyła mnie bogata oferta pomocy psychologiczno-dydaktycznej w arkuszu organizacyjnym szkoły. 
Takiej oferty nie ma pojawiła się w trakcie roku szkolnego czy na potrzeby tej uchwały. Bogato Pan 
opowiadał o psychologu, który miał być we wszystkich szkołach tutaj według tego okazuje się że                    
w Górkach tego psychologa nie ma.  Jak ma być to bogatsza oferta  skoro psycholog jest tylko 2 godz.       
w takim przypadku tej pomocy w ogóle nie ma.  Są to moje obawy, ponieważ Pan nie zadbał o kadrę 
nauczycielską , przedyskutować  to z rodzicami chodź na jednej sesji o tym mówiłam i było spotkanie          
z dyrektorami szkół my nie mamy gwarancji czy nauczyciele którzy pracują w Górkach dostaną pracę             
w Leoncinie lub w Głusku bo dyrektor z Leoncina wyraźnie powiedział, że on raczej nie zatrudni i tak 
będziemy szanować mieszkańców i nauczycieli w naszej gminie to tak jak tak jak i dyrektorzy powiedzieli 
że brakuje nam nauczycieli. Pewnie znów się ze mną pan radny Kalisz nie zgodzi, ponieważ on nie lubi 
nauczycieli bo moja propozycja jest taka że dodatek funkcyjny od najmniej 15 lat nie był zmieniany. Ten 
dodatek jest na wysokości 3% tak jak już mówiłam to wstyd że nauczyciel dyplomowany miał 3% z jego 
pensji to około 40 zł na rękę.  Pani Radna podkreśliła że jak chcę budować jakość nauczania w naszej 
gminie jak chcemy płacić godnie nauczycielom. Szanowni Państwo radni tak jak już wcześniej mówiła        
z likwidację szkoły będą konkretne oszczędności i nie tylko budowa chodników i budowa dróg jest jak 
gdyby takim celem tych oszczędności ja bym chciała żeby to było przeznaczone część tych pieniędzy na 
dodatki motywacyjne dla nauczycieli na nowy rok szkolny i dać prawdziwy obraz w arkuszach 
organizacyjnych szkół pomocy psychologiczno-pedagogicznej w tych szkołach i ofertę zajęć 
pozalekcyjnych a nie fikcje  którą Pan opisał w tym dokumencie. Ja za taki dokument bym się wstydziła. 
Dziękuję.            
 Pan Radny Andrzej Kalisz odniósł się do słów Pani Radnej Małgorzaty  Pelczarskiej. Byliśmy 
wczoraj w tej szkole i szkoła jest przepiękna z małymi wyjątkami ale  pani ani jednym słowem się nie 
zająknęła  gdzie jest dobro dzieci przykry widok Pani dyrektor nas poprowadziła po kilku klasach i czy 
chciałaby się Pani uczyć w klasie gdzie jest dwoje dzieci i nauczyciel gdzie nie ma żadnych relacji 
koleżeńskich.  Chodziłem do szkoły gdzie było 30 dwoje dzieci i nie przeszkodziło mi to w skończeniu 
studiów Pani widzi tylko nauczycieli. W Warszawie nie mają dodatków motywacyjnych na wsi mają  więc 
gdzie jest dobro dzieci. Mówi się o szoku dzieci, że jak przyjdą do szkoły w Leoncinie. Szok te dzieci 
przeżyją w momencie kiedy pójdą do liceum gdzie będzie trzydzieści parę dzieci i 7 równoległych klas 
Nie rozumiem tego Pani dyrektor szkoły.        



  Radna Pani Małgorzata Pelczarska- Chciałabym podkreślić, że ja tu jestem jako radna i mam taką 
zasadę jak nie mam pojęcia o czymkolwiek to nie zabieram głosu. Niech Pan nie ocenia pracy nauczycieli, 
ponieważ nie są to pana kompetencje dobro dziecka to jest porządna oferta zajęć edukacyjnych 
pozalekcyjnych dobrze przygotowani nauczyciele i dobrze opłacani bo byle jakie warunki nauczyciela nie 
dadzą dobrych efektów.          
 Pan Radny Andrzej Kalisz nadmienił, że dostał materiały z wcześniejszych lat dotyczących 
egzaminów i jakie te dzieci osiągały wyniki jakoś nie widzę żeby w jakiś sposób się wyróżniały.                         
W ostatnim roku ta szkoła wypadła pod względem nauczania  najgorzej ze wszystkich klas więc ten 
argument Pani jest nieprawdziwy.         
 Pani Radca Anna Pogorzelska wyjaśniła co do uzasadnienia,  ponieważ zarzuca Pani organowi 
prowadzącemu że w uzasadnieniu są podane nieprawdziwe dane. Ja miałam przyjemność być                         
w Kuratorium razem z Panem Wójtem i uzasadnienie, które Państwo w chwili  obecnej macie przed sobą 
jest napisane po  przedyskutowaniu argumentów merytorycznych i chciałabym zwrócić na jedną rzecz 
uwagę my nie możemy napisać nieprawdy  w uzasadnieniu, ponieważ doskonale Pani wie z racji 
wykonywanego zawodu, że kuratorium przyjedzie na wizytację. Byśmy poświadczył nieprawdę a jeśli 
chodzi o pomoc psychologiczną Szanowni państwo było to szeroko omawiane z wicedyrektorem oświaty 
i tutaj pan Wójt  zaznaczył to że ze względu że będą przyjmowane nowe dzieci prawdopodobnie na teren 
szkoły w Leoncinie, ponieważ jak kilka razy podkreślał rodzice do ostatniej chwili mają wybór gdzie  dzieci 
będą kontynuowały naukę.  Zadeklarował, że jeżeli będzie taka potrzeba bo pani radna też wie że pomoc 
psychologiczno-pedagogiczna  jest oparta o specjalne orzeczenia i potrzeby konkretnych dzieci będzie 
taka pomoc zapewniona w szkole i to też będzie opierać się o kuratorium i bardzo bym prosiła żeby nie 
stwierdzać że organ prowadzący i pracownik merytoryczny minął się z prawdą nie jest w żaden sposób 
uzasadnione.           
 Pan Arkadiusz Kiełbasiński podkreślił, że jeszcze długo będziemy dyskutować nad tym tematem, 
ponieważ tak jak jest napisane jest to uchwała intencyjna o zamiarze likwidacji szkoły.   
 Pani Radna Małgorzata Pelczarska wyjaśniła, że nie powiedziała że całe uzasadnienie jest bzdurą 
tylko ja nie wprowadzałabym do tego uzasadnienia płatnych  zajęć które nie są ofertą.  Natomiast pomoc 
psychologiczno-pedagogiczna nie jest udzielana tylko uczniom z  orzeczeniem czy z opinią ale z bieżącej 
pracy z uczniem i co wynika z rozporządzenia. Mój cel jest taki żeby zadbać o to żeby nauczyciele 
pracujący w szkole w Górkach nie dostali odprawy i mamy was gdzieś bo to są konkretne straty 
finansowe też dla gminy ja chcę żeby tym nauczycielom zaproponowano pracę w szkołach bo brakuje 
nauczycieli w gminie Leoncinie i druga kwestia to jest taka, że my jako radni powinniśmy zwiększyć 
dodatek motywacyjny, który w naszej gminie jest najniższy nie wiem czy nie na terenie całego kraju to 
są moje propozycje coś dajmy i nauczycielom i dzieciom. Jeszcze raz powtarzam dobrze opłacony 
nauczyciel to jest dla dobra dzieci i uważam, że powinno być to przedstawione  związkom  zawodowym 
a do tej pory nie dostaliśmy żadnej takiej opinii.       
 Radca Pani Anna Pogorzelska wyjaśnia, że w paragrafie 3 jest zapis że tą uchwałą radni 
upoważniają wójta do wystąpienia  o tą opinie  ze względu na to że organem prowadzącym który 
przeprowadza proces  likwidacyjny  jest rada i bez państwa zgody Wójt nie może podjąć żadnych 
czynności. Proszę się nie martwić że wójt wystąpi  do związku zawodowego po opinie, ponieważ jest 
wymagana prawem.  Tak jak Wójt podkreślił na samym początku przede wszystkim pierwsze czym się 
kierujemy to dobro dzieci. Ja rozumiem że dla pani pracy zawodów priorytetem są nauczyciele i ich 
wynagrodzenia. Natomiast w chwili obecnej najważniejszym zadaniem jest to żeby siedemnaścioro 
dzieci a w przyszłym roku sześcioro dzieci w oddziale przedszkolnym z czego sporo jest prawdopodobnie 
z poza terenu Gminy Leoncin i zostanie dwoje dzieci z tego terenu miało możliwość równych szans 
edukacyjnych ze swoimi rówieśnikami tak jak tutaj pan radny zauważył, nie wyobrażam sobie swojego 
dziecko że wychodzi z oddziału 2 osobowej i idzie do liceum gdzie jest 30.    
 Pani Radna Małgorzata Pelczarska podkreśliła, że powiedział o swojej intencje że za likwidacją 
szkoły ale przedstawiła swoją obawy i Mam gorącą prośbę do Pani mecenas proszę nie mówić o mojej 
pracy kim ja jestem ja to na tej sesji jestem radna i proszę nie podkreślać ciągle że jestem dyrektorem 



szkoły bo to nie ma żadnego znaczenia. Jako nauczyciel wieloletnie nauczyciel tejże Gminy mam pewne 
obawy i mogę je przedstawić bo mam pełne do tego prawo i bardzo proszę żeby nie używano na sesji 
sformułowania że jestem dyrektorem szkoły dziękuję.       
 Pan Sekretarz Henryk Mędrecki  mnie jedna rzecz zabolała z wypowiedzi Pani, że Wójt nie myśli 
o dobru dzieci to jest kłamstwo, które Pani wielokrotnie powtarzała doskonale Pani wiesz że rząd 
podpisał podwyżki dla nauczycieli ale gdzie są te pieniądze. Podkreślam, że robiliśmy wszystko żeby tą 
szkołę utrzymać.           
 Pani Radna Małgorzata Pelczarska podkreśliła że ma prawo powiedzieć swoje zdanie.  
 Pan Wójt  Adam Mirosław Krawczak zaproponował zakończenie  tej dyskusji, ponieważ jestem 
już przyzwyczajony do tego że jestem zaczepiany przy publiczności i nie chce reagować na to i bardzo 
proszę  przeprowadzić  głosowania. Ja mam czyste sumienie co do kwestii ratowania  kwestii pomocy 
państwo myślę że również. Co do nauczycieli to myślę że  mam podobne zdanie tylko jesteśmy 
ograniczeni pewnymi rzeczami czyli finansowymi, ponieważ jakbyśmy mieli kasę to byśmy ją rozdawali. 
Myślę że wiele zrobiliśmy dla miejscowości które obejmują szkoły w Górkach i nie czuję się w jaki sposób 
zobowiązany a państwo już dzielą pieniądze które ewentualnie byłyby z oszczędności. Pan Wójt 
podkreślił, że przygotowanie takiej uchwały nie jest miłą kwestią dla nikogo nie jest miłą dla nas tak samo 
jak i dla rodziców.  To jest wiadomość smutna dla wszystkich kiedy słyszę, że w powiecie jest 
zlikwidowana szkoła gdzie jest 70 uczniów to my w 2011 ani radnym ani mi nie przyszło do głowy żeby 
myśleć o likwidacji dopiero w ubiegłym roku kiedy widzieliśmy że dzieci zostanie 19 teraz jest 18.  Kwestia 
oszczędności, które powstaną to te oszczędności będą w budżecie. Żadne pytanie nie padło co do 
finansowania całej oświaty ile dokładamy z naszego budżetu.       
 Pani Radna Ewa Gruszka podkreśliła że to jest bardzo smutna wiadomość i nie spotykamy się          
z tą informacją ani wczoraj ani dzisiaj tylko było wcześniej ale myślę że dla mieszkańców Górek ważną 
informacją będzie co będzie dalej z tą szkołą czyli z budynkiem z tym miejscem czymś w rodzaju centrum 
i skupiska, ponieważ ta szkoła skupiała nie tylko  dzieci ale mieszkańców na różnych uroczystościach. 
Cieszę się że  powstała możliwość utworzenia tam klubu seniora którego z korzystają wszyscy będzie to 
coś w rodzaju świetlicy wiejskiej i mieszkańcy nie zostaną pozbawieni tego bo mają w tym momencie 
czyli szkołę czyli życie kulturalne skupione między innymi właśnie w tej szkole fajnie że taki pomysł się 
pojawił. Mam nadzieję że zrekompensuje to w jakim stopniu to że nie będzie tam funkcjonowała 
placówka Oświatowa. Mam nadzieję, że uda się to wszystko dopiąć i budynek nie będzie stał pusty bo 
tak jak wiemy teraz odbywają się tam już warsztaty terapii zajęciowej ale wszyscy radni nie tylko ja i nie 
Pani Małgosia ale myślę że przez zadrę w sercu że musimy podjąć taką decyzję i nieważne czy byłaby tam 
setka dzieci czy jedno zawsze wzięcie na swoje barki  tego i odpowiedzialności zamiar likwidacji placówki 
oświatowej jest poważną decyzję z którą musimy się zmierzyć wiadomo naszym życzeniem było w aż tak 
ważnych decyzji nie podejmować ale niestety w tym momencie musimy.  Mam nadzieję że mieszkańcy 
na tym nie stracą a zostaną rozwiązane inne problemy powstanie świetlica wiejska będziemy mogli 
kontynuować nasz transport lokalny i to rozwijać to wszystko Dziękuję. 

 
Głosowania:  
Głosowanie w sprawie: Uchwała w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Powstańców 
Styczniowych w Górkach. 

Typ głosowania:  Data głosowania: 29.01.2020 11:34 

Informacja o kworum: 50% Miejsce: Świetlica wiejska 

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 10 

Zagłosowało: 12 Przeciw: 2 



Nieobecni: 15 Wstrzymało się: -12 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Edyta Bartkowska Przeciw 29.01.2020 11:34 

2 Iwona Zagórska Przeciw 29.01.2020 11:34 

3 Grzegorz Flejszman Za 29.01.2020 11:34 

4 Arkadiusz Komuda Za 29.01.2020 11:34 

5 Wiesława Roszczyk Za 29.01.2020 11:34 

6 Małgorzata Pelczarska Za 29.01.2020 11:34 

7 Andrzej Kalisz Za 29.01.2020 11:34 

8 Marek Dominiak Nieobecny ------------ 

9 Marek Rzeźnik Nieobecny ------------ 

10 Bogdan Mosakowski Za 29.01.2020 11:35 

11 Arkadiusz Kiełbasiński Za 29.01.2020 11:34 

12 Antoni Gruszka Za 29.01.2020 11:35 

13 Dorota Stępniewska Za 29.01.2020 11:34 

14 Bogdan Jaczyński Nieobecny ------------ 

15 Ewa Gruszka Za 29.01.2020 11:34 

 
10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę Leoncin 
darowizny nieruchomości 

Pan Wójt Adam Mirosław Krawczak wyjaśnił że uchwała dotyczy pozyskania działek od parafii w 
Leoncinie jedna działka to jest ta przy nowo budowanym cmentarzu. Nowy cmentarz dostałem taką 
informację od proboszcza że za chwilę będzie miał wszystkie pozwolenia jesteś działka pod parking. Dwie 
pozostałe działki to są  malutkie działki w Grochalach jedna przy drodze tej przy wale  a druga pomiędzy 
działkami i jednym aktem notarialnym chcemy to uzyskać i parafia nieodpłatnie przekażę gminie te 
działki 

Głosowania:  
Głosowanie w sprawie: Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę Leoncin 
darowizny nieruchomości 

Typ głosowania:  Data głosowania: 29.01.2020 11:37 

Informacja o kworum: 50% Miejsce: Świetlica wiejska 

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 12 

Zagłosowało: 12 Przeciw: 0 



Nieobecni: 15 Wstrzymało się: -12 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Edyta Bartkowska Za 29.01.2020 11:37 

2 Iwona Zagórska Za 29.01.2020 11:37 

3 Grzegorz Flejszman Za 29.01.2020 11:37 

4 Arkadiusz Komuda Za 29.01.2020 11:37 

5 Wiesława Roszczyk Za 29.01.2020 11:37 

6 Małgorzata Pelczarska Za 29.01.2020 11:37 

7 Andrzej Kalisz Za 29.01.2020 11:37 

8 Marek Dominiak Nieobecny ------------ 

9 Marek Rzeźnik Nieobecny ------------ 

10 Bogdan Mosakowski Za 29.01.2020 11:37 

11 Arkadiusz Kiełbasiński Za 29.01.2020 11:37 

12 Antoni Gruszka Za 29.01.2020 11:38 

13 Dorota Stępniewska Za 29.01.2020 11:37 

14 Bogdan Jaczyński Nieobecny ------------ 

15 Ewa Gruszka Za 29.01.2020 11:37 

11. Informacja Radnej Powiatu o działaniach podejmowanych przez Radę 
Powiatu. 
Nieobecna 

12. Interpelacje i zapytania. 
Brak 

13. Wolne głosy i wnioski.  

14. Sprawy organizacyjne i bieżące. 
Pan Wójt poinformował o powiadomieniu SMS owym i prosił żeby sołtysi zgody pozbierali od 

mieszkańców. 
Pan Radny Grzegorz Flejszman nie wiem czy to było zgłaszane ale trzeba będzie założyć światło 

przy przejściu dla pieszych, ponieważ to niedawno był wypadek i mieliśmy to zgłosić do zarządcy drogi. 
 Pan Wójt poinformował że za chwilę zadzwonić do starosty czy wicestarosty  i zainteresuje tą 
sprawą ponieważ są nabory i dofinansowanie do takich różnych oświetleni dróg.   
 Pani Radna Dorota Stępniewska zapytała się na jakim etapie jest projekt drogi na Ośnikach. 
 Pan Wójt wyjaśnił że jest na ukończeniu brakuje tylko zatwierdzenia przez wody polskie. 

Pan Arkadiusz Kiełbasiński odczytał pisma z teczki przewodniczącego: Pismo dotyczące opinii 
do informacji z budżetu za rok 2019 uchwała rady gminy oraz w sprawie wynagrodzenia wójtów                              
i burmistrzów oraz uchwała odnośnie śmieci. 
15. Zakończenie obrad.  



W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan 
Arkadiusz Kiełbasiński podziękował za uczestnictwo i zamknął obrady XXI-zwyczajnej sesji Rady Gminy 
Leoncin. 
 

Protokółowała                                                                            Przewodniczący Rady Gminy  

Aneta Czpioła                                                                                                  Arkadiusz Kiełbasiński  

Ref. ds. samorządowych 

 
 
 
 


